



2026 YILI BORDRO PARAMETRELERİ VE UYGULAMADAKİ DEĞİŞİKLİKLER

1. 01.01.2026 tarihi itibarıyla geçerli başlıca bazı belge türleri ve prim oranları:

1 NOLU BELGE: HİZMET AKDİ İLE TÜM SİGORTA KOLLARINA TABİ ÇALIŞANLAR (YABANCI UYRUKLU SİGORTALILAR DAHİL)			
Sigorta Kolları	Sigortalı Hissesi (%)	İşveren Hissesi (%)	Toplam Hisse (%)
Kısa Vadeli Sigorta Kolları Primi	-	2,25	2,25
Malullük Yaşlılık ve Ölüm Sigortası Primi	9	12	21
Genel Sağlık Sigortası Primi	5	7,5	12,5
İşsizlik Sigortası Primi	1	2	3
Toplam	15	23,75	38,75
2 NOLU BELGE: SOSYAL GÜVENLİK DESTEK PRİMİNE TABİ ÇALIŞANLAR			
Sigorta Kolları	Sigortalı Hissesi (%)	İşveren Hissesi (%)	Toplam Hisse (%)
Sosyal Güvenlik Destek Primi	7,5	22,5	30
Kısa Vadeli Sigorta Kolları Primi	-	2,25	2,25
Toplam	7,5	24,75	32,25
4 NOLU BELGE: YER ALTINDA SÜREKLİ ÇALIŞANLAR			
Sigorta Kolları	Sigortalı Hissesi (%)	İşveren Hissesi (%)	Toplam Hisse (%)
Kısa Vadeli Sigorta Kolları Primi	-	2,25	2,25
Malullük Yaşlılık ve Ölüm Sigortası Primi	9	15	24
Genel Sağlık Sigortası Primi	5	7,5	12,5
İşsizlik Sigortası Primi	1	2	3
Toplam	15	26,75	41,75
29 NOLU BELGE: TÜM SİGORTA KOLLARINA TABİ ÇALIŞIP 60 GÜN FİİLİ HİZMET SÜRESİ ZAMMINA TABİ ÇALIŞANLAR			
Sigorta Kolları	Sigortalı Hissesi (%)	İşveren Hissesi (%)	Toplam Hisse (%)
Kısa Vadeli Sigorta Kolları Primi	-	2,25	2,25
Malullük Yaşlılık ve Ölüm Sigortası Primi	9	13	22
Genel Sağlık Sigortası Primi	5	7,5	12,5
İşsizlik Sigortası Primi	1	2	3
Toplam	15	24,75	39,75
32 NOLU BELGE: TÜM SİGORTA KOLLARINA TABİ ÇALIŞIP 90 GÜN FİİLİ HİZMET SÜRESİ ZAMMINA TABİ ÇALIŞANLAR			
Sigorta Kolları	Sigortalı Hissesi (%)	İşveren Hissesi (%)	Toplam Hisse (%)
Kısa Vadeli Sigorta Kolları Primi	-	2,25	2,25
Malullük Yaşlılık ve Ölüm Sigortası Primi	9	13,5	22,5
Genel Sağlık Sigortası Primi	5	7,5	12,5
İşsizlik Sigortası Primi	1	2	3
Toplam	15	25,25	40,25



35 NOLU BELGE: TÜM SİGORTA KOLLARINA TABİ ÇALIŞIP 180 GÜN FİİLİ HİZMET SÜRESİ ZAMMINA TABİ ÇALIŞANLAR			
Sigorta Kolları	Sigortalı Hissesi (%)	İşveren Hissesi (%)	Toplam Hisse (%)
Kısa Vadeli Sigorta Kolları Primi	-	2,25	2,25
Malullük Yaşlılık ve Ölüm Sigortası Primi	9	15	24
Genel Sağlık Sigortası Primi	5	7,5	12,5
İşsizlik Sigortası Primi	1	2	3
Toplam	15	26,75	41,75

48 NOLU BELGE: YERALTINDA ÇALIŞANLAR EMEKLİLER			
Sigorta Kolları	Sigortalı Hissesi (%)	İşveren Hissesi (%)	Toplam Hisse (%)
Sosyal Güvenlik Destek Primi	7,5	22,5	30
Kısa Vadeli Sigorta Kolları Primi	-	2,25	2,25
Toplam	7,5	24,75	32,25

01.01.2026 tarihi itibarıyla prim oranları değiştiğinden tüm belge türleri için prim oranlarının kontrol edilmesi gerekmektedir.

- 01.01.2026 tarihinden itibaren geçerli brüt asgari ücret:
 - Günlük Brüt Asgari Ücret: 1.101,00 TL
 - Aylık Brüt Asgari Ücret: 33.030,00 TL
- Aylık net asgari ücret:
 - Normal çalışan: 28.075,50 TL
 - Emekli çalışan: 30.181,16 TL
- 19/12/2025 tarihli ve 7566 sayılı Kanunun 24 üncü maddesiyle, 5510 sayılı Sosyal Sigortalar ve Genel Sağlık Sigortası Kanununun "Günlük kazanç sınırları" başlıklı 82 nci maddesindeki **sigorta primine esas kazanç üst sınırı 1/1/2026 tarihinden geçerli olmak üzere günlük prime esas kazancın 9 katı olarak değiştirilmiştir.**
- Prime esas kazançların alt ve üst limitleri:
 - Günlük kazanç alt sınırı : 1.101,00 TL
 - Aylık kazanç alt sınırı : 33.030,00 TL
 - Günlük kazanç üst sınırı : 9.909,00 TL
 - Aylık kazanç üst sınırı : 297.270,00 TL
- Gelir vergisi oranlarına göre vergi dilimleri:

Açıklama	Alt Dilim	Üst Dilim	En Düşük Vergi Tutarı	Oran
190.000 TL'ye kadar	0,00	190.000,00	0,00	15%
400.000 TL'nin 190.000 TL'si için 28.500 TL, fazlası	190.000,00	400.000,00	28.500,00	20%
1.500.000 TL'nin 400.000 TL'si için 70.500 TL, fazlası	400.000,00	1.500.000,00	70.500,00	27%
5.300.000 TL'nin 1.500.000 TL'si için 367.500 TL, fazlası	1.500.000,00	5.300.000,00	367.500,00	35%
5.300.000 TL'den fazlasının 5.300.000 TL'si için 1.697.500 TL, fazlası	5.300.000,00		1.697.500,00	40%



- 7. Prime esas kazançlardan istisna tutulacak** işveren tarafından sağlanan özel sağlık sigortası, doğum yardımı, ölüm yardımı, evlenme yardımı, kreş yardımı, yol yardımı, yemek parası, çocuk zammı ve aile zammı(yardımları) tutarları:
- a. İşveren tarafından ödenen özel sağlık sigortası primi: $33.030 \times 0,30 = 9.909,00$ TL (Aylık) istisna
 - b. Doğum yardımı: Tamamı istisna (5510-80/b)
 - c. Ölüm yardımı: Tamamı istisna (5510-80/b)
 - d. Evlenme yardımı: Tamamı istisna (5510-80/b)
 - e. Kreş yardımı: Tamamı istisna (Sigorta Primleri Genel Müdürlüğü 12.10.2018 tarih 13565450 sayılı genel yazısı)
 - i. **Ödemenin doğrudan bu hizmetleri sağlayan gelir veya kurumlar vergisi mükelleflerine yapılması şartıyla**
 - f. Nakit yemek parası: 158,00 TL(Günlük) istisna
 - i. **Yemek kartı şeklinde verilmesi halinde ise; yemek kartının sadece yemek ve gıda harcamalarında kullanılması durumunda karta yüklenilen yemek bedeli tutarı sınırına bakılmaksızın prime esas kazançta dahil edilmeyecek, ancak yemek kartının yemek ve gıda dışında kullanılması halinde ise 158,00 TL günlük istisnayı aşan tutar prime esas kazançta tabi olacaktır.**
 - g. Nakit çocuk zammı: $33.030,00 \text{ TL} \times 0,02 = 660,60$ TL (Aylık) istisna
 - h. Nakit aile zammı (yardımı): $33.030,00 \text{ TL} \times 0,10 = 3.303,00$ TL (Aylık) istisna
 - i. Aynı yol yardımı: 158,00 TL istisna
 - i. **Yol bedeli toplu taşıma kartları ile çalışana işe gidip gelmesi için verilmesi gerekmektedir. Nakit verilmesi halinde istisna uygulanmayıp prime esas kazançta tabi olacaktır.**
- 8. Vergiden istisna tutulacak** işveren tarafından sağlanan özel sağlık sigortası, doğum yardımı, ölüm yardımı, evlenme yardımı, yol yardımı, yemek parası, çocuk zammı ve aile zammı(yardımları) tutarları:
- a. İşveren tarafından ödenen özel sağlık sigortası primi: (Aylık kazanç toplamı)*0,15 (Aylık)
 - b. Doğum yardımı: Hizmet erbabının iki aylığına veya buna tekabül eden gündeliklerinin tutarına kadar olan doğum yardımı istisna (193 GVK-25/5)
 - c. Ölüm yardımı: Ana, baba, eş veya çocuğunun ölümü nedeniyle verilen ölüm yardımları tutara bakılmaksızın gelir vergisinden istisna (193 GVK-25/1)
 - d. Evlenme yardımı: Bu istisna hizmet erbabının iki aylığına veya buna tekabül eden gündeliklerinin tutarına kadar olan yardım kısmı istisna (193 GVK-25/5)
 - e. Kreş yardımı: Her bir çocuk için aylık, asgarî ücretin aylık brüt tutarının %50'si istisna
 - i. **Ödemenin doğrudan bu hizmetleri sağlayan gelir veya kurumlar vergisi mükelleflerine yapılması şartıyla, her bir çocuk için aylık, asgarî ücretin aylık brüt tutarının %50'sini aşmamak üzere bu istisnadan yararlanılır.**
 - f. Nakit yemek parası: 300,00 TL istisna
 - i. **Yemek kartı şeklinde verilmesi halinde ise; 300,00 TL+KDV**
 - g. Nakit çocuk zammı:
 - i. 0-6(72 aydan küçük) yaş grubu çocuklar için 693,94 TL istisna
 - ii. Diğerleri(72 aydan büyük) için 346,97 TL istisna
 - h. Nakit aile zammı (yardımı): 3.154,63 TL (Aylık) istisna
 - i. Aynı yol yardımı: 158,00 TL istisna
 - i. **193 sayılı Kanunun; İşverenlerce taşıma hizmeti verilmeyen durumlarda, çalışılan günlere ait bir günlük ulaşım bedelinin 158,00 Türk lirasını aşmaması ve buna ilişkin ödemenin toplu taşıma kartı, bileti veya bu amaçla kullanılan ödeme araçlarının temini şeklinde yapılması şarttır. Ödemenin bu tutarı aşması hâlinde aşan kısım ile hizmet erbabına ulaşım bedeli olarak nakden yapılan ödemeler ve bu amaçla sağlanan menfaatler ücret olarak vergilendirilir. Nakdi yol yardımı verilmesi halinde istisna uygulanmayıp tamamı vergiye tabi olacaktır.**



9. Stajyer maaşları:

- a. Çalışan Sayısı 20'den az olan İş Yerleri Stajyer Maaşı: $28.075,50 * 0,15 = 4.211,33$ TL
- b. Çalışan Sayısı 20+ İş Yerleri Stajyer Maaşı: $28.075,50 * 0,30 = 8.422,65$ TL
- c. Mesleki Eğitim Merkezi 12. Sınıf Öğrencisi Kalfa Maaşı: $28.075,50 * 0,50 = 14.037,75$ TL
- d. Çırak ve Aday Çırak Maaşı: $28.075,50 * 0,30 = 8.422,65$ TL

i. 3308 sayılı Kanunun Madde 25

“Aday çırak ve çıraklar ile işletmelerde mesleki eğitim gören, staj veya tamamlayıcı eğitime devam eden öğrencilere işletmeler tarafından ödenecek ücret ve bu ücretlerdeki artışlar, düzenlenecek sözleşme ile tespit edilir. Ancak, işletmelerde mesleki eğitim gören öğrenciler ile mesleki ve teknik ortaöğretim okul ve kurumlarında staj veya tamamlayıcı eğitim gören öğrencilere asgari ücretin net tutarının; yirmi ve üzerinde personel çalıştıran işyerlerinde yüzde otuzundan, yirmiden az personel çalıştıran işyerlerinde yüzde onbeşinden, aday çırak ve çırağa yaşına uygun asgari ücretin yüzde otuzundan, kalfalık yeterliğini kazanan mesleki eğitim merkezi 12’nci sınıf öğrencilerine asgari ücretin yüzde ellisinden aşağı ücret ödenemez. Bu amaçla kamu kurum ve kuruluşları gerekli tedbirleri alır. Staj yapacak işletme bulunamaması nedeniyle stajını okulda yapan ortaöğretim öğrencileri ile yükseköğretim kurumları ve birimlerinde yapan yükseköğretim öğrencilerinin yaptıkları stajlar bu fıkra hükmü kapsamı dışındadır.”

- e. Mühendislik Fakültesi Öğrencisi Stajyer Maaşı: $28.075,50 * 0,35 = 9.826,43$ TL

10. Engelli indirim tutarları:

I. Derece Engelliler (Çalışma gücünün asgari % 80'ini kaybetmiş olanlar)	12.000,00
II. Derece Engelliler (Çalışma gücünün asgari % 60'ını kaybetmiş olanlar)	7.000,00
III. Derece Engelliler (Çalışma gücünün asgari % 40'ını kaybetmiş olanlar)	3.000,00

11. Kıdem tazminatı tavanı:

01.01.2026-30.06.2026 dönemi: 64.948,77 TL

i. 06.01.2026 tarih ve 4481518 sayılı HMB Mali ve Sosyal Haklar Genelgesi-1/3. Madde

- 12.** 5.12.2025 tarih 33118 sayılı Resmî Gazete’de yayımlanan 10769 sayılı Cumhurbaşkanî Kararı ile 6111 sayılı teşvikin (4447 sayılı kanunun geçici 10. maddesinde bulunan genç, kadın ve mesleki belge sahibi olanların istihdamına yönelik teşvik) uygulanma süresi 31.12.2026 tarihine kadar uzatılmıştır. Mevcutta şartları sağlayan ve teşvik süresi normal şartlarda 31.12.2025 tarihinden daha uzun olan çalışanlar için kalan teşvik süreleri ile 31.12.2026 tarihine kadar işe giren sigortalılar için, kanunda belirtilen diğer şartları da sağlamak kaydıyla, teşvik süresinin bitimine kadar 6111 sayılı teşvikten yararlanabilecektir.

13. 2026 yılında uygulanacak günlük asgari ücret desteği:

Asgari ücret desteğinin 2026 yılında aylık 1270 TL olarak uygulanacağı açıklanmış olup, uygulamaya ilişkin detaylar için SGK Genelgesi beklenmektedir.



14. 01.01.2026 tarihinden itibaren geçerli olacak 2026 yılı Çalışma İzni/Muafiyeti Belgesi Harçları aşağıdaki tabloda belirtilmiştir.

İZİN TÜRÜ /SÜRE	HARÇ	HARÇ TUTARI (TL)
Sürelili / 1 yıla kadar (1 yıl dahil)	Çalışma İzni / Muafiyeti Belgesi	12.574,90
	Kayıp Kart Ücreti*	6.287,40
Sürelili / 1 yıldan fazla ve 2 yıl süreli	Çalışma İzni / Muafiyeti Belgesi	25.149,80
	Kayıp Kart Ücreti*	12.574,90
Sürelili / 2 yıldan fazla ve 3 yıl süreli	Çalışma İzni / Muafiyeti Belgesi	37.724,70
	Kayıp Kart Ücreti*	18.862,30
Sürelili / 3 yıldan fazla ve 4 yıl süreli	Çalışma İzni / Muafiyeti Belgesi	50.299,60
	Kayıp Kart Ücreti*	25.149,80
Sürelili / 4 yıldan fazla ve 5 yıl süreli	Çalışma İzni / Muafiyeti Belgesi	62.874,50
	Kayıp Kart Ücreti*	31.437,20
Süresiz	Çalışma İzni Belgesi	125.802,20
	Kayıp Kart Ücreti*	62.901,10
Bağımsız	Çalışma İzni Belgesi	125.802,20
	Kayıp Kart Ücreti*	62.901,10
Geçici Koruma Çalışma İzni / 1 Yıl (Standart)	Çalışma İzni Belgesi	4.677,90
	Kayıp Kart Ücreti*	2.338,90
2026 Yılı Değerli Kâğıt Bedeli		
DEĞERLİ KÂĞIT BEDELİ	2026 YILI	
	964.00TL	

15. 2026 yılında asgari ücret bordrosu çalışanlar için aşağıdaki gibi olacaktır:
- i. Gelir vergisi dilimi %15 baz alınmıştır.

2026 Asgari Ücretli	Normal Çalışan
BRÜT	33.030,00
SSK Matrahı	33.030,00
SSK İşçi	4.624,20
İşsizlik İşçi	330,30
Gelir Vergisi Matrahı	28.075,50
Gelir Vergisi	4.211,33
Gelir Vergisi İstisna Matrahı	28.075,50
Gelir Vergisi İstisnası	4.211,33
Kesilecek Gelir Vergisi	0,00
Damga Vergisi Matrahı	33.030,00
Damga Vergisi Matrahı İstisnası	33.030,00
Kesilecek Damga Vergisi	0,00
Toplam Ele Geçen	28.075,50
SSK İşveren Primi	6.523,43
İşsizlik İşveren Primi	660,60
Toplam İşveren Maliyeti (%2 İndirimli)	40.214,03

2026 Asgari Ücretli	Emekli Çalışan
BRÜT	33.030,00
SSK Matrahı	33.030,00
SSK İşçi	2.477,25
İşsizlik İşçi	0,00
Gelir Vergisi Matrahı	30.552,75
Gelir Vergisi	4.582,91
Gelir Vergisi İstisna Matrahı	28.075,50
Gelir Vergisi İstisnası	4.211,33
Kesilecek Gelir Vergisi	371,59
Damga Vergisi Matrahı	33.030,00
Damga Vergisi Matrahı İstisnası	33.030,00
Kesilecek Damga Vergisi	0,00
Toplam Ele Geçen	30.181,16
SSK İşveren Primi	8.174,93
İşsizlik İşveren Primi	0,00
Toplam İşveren Maliyeti	41.204,93



16. 2026 yılında iki puanlık indirim(2026/1 sayılı SGK Genelgesi)

2026/Ocak ayı/döneminden itibaren özel sektör işverenlerinin çalıştırdıkları sigortalılara ilişkin malullük, yaşlılık ve ölüm sigortaları primi işveren hissesinin iki puanlık kısmı Hazinece karşılanacaktır.

2025/Şubat ila 2026/Aralık aylarında/döneminde **imalat sektöründe faaliyet gösteren özel sektör işverenlerinin** çalıştırdıkları sigortalılara ilişkin malullük, yaşlılık ve ölüm sigortaları primi işveren hissesinin **beş puanlık kısmı karşılanmaya devam edecektir.**

Yararlanılacak indirim puanı iş yerinin iş kolu koduna (nace kodu) göre sistem tarafından otomatik belirlenecektir.

17. 2026 yılı dönemler itibariyle asgari ücret vergi istisnası tutarları:

DÖNEM	Asgari Ücretin Vergisi İstisnası
Ocak	4.211,33
Şubat	4.211,33
Mart	4.211,33
Nisan	4.211,33
Mayıs	4.211,33
Haziran	4.211,33
Temmuz	4.537,75
Ağustos	5.615,10
Eylül	5.615,10
Ekim	5.615,10
Kasım	5.615,10
Aralık	5.615,10